

2. Also draws the attention of the petitioners to the fact that the copy of the telegram attached to their petition was a recognition of a 20 per cent increase in wages, rather than a request for such an increase.

779th meeting,
18 April 1957.

1701 (XIX). Petition from the Fédération des employés du secteur privé du Cameroun (T/PET.5/603)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Fédération des employés du secteur privé du Cameroun concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁴⁶

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that:

(a) Present working relations between the Administration and the Union des syndicats confédérés du Cameroun are satisfactory;

(b) An authorization is required for meetings on the public highway, or on any private premises where speakers can be heard from the public highway, under the Act of 1881 governing the right of association.

779th meeting,
18 April 1957.

1702 (XIX). Petition from the Editorial Board of the newspaper Femmes camerounaises (T/PET.5/618)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Editorial Board of the newspaper *Femmes camerounaises* concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁴⁷

1. Draws the attention of the petitioners to the statement of the Administering Authority's special representative, in particular that:

(a) No racial discrimination exists in the maternity wards of the Territory;

(b) The existence of such wards has largely contributed to the reduction of infant mortality in the Territory;

2. Notes that the Administering Authority is continually taking steps to improve the care and treatment of indigenous inhabitants who are receiving care in the maternity centres of the Territory.

782nd meeting,
23 April 1957.

1703 (XIX). Petition from the Syndicate Council of Ports, Docks and Waterways of the Cameroons (T/PET.5/679)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Syndicate Council of Ports, Docks and Waterways of the Cameroons concerning the Cameroons under French adminis-

⁴⁶ See T/PET.5/603, T/OBS.5/84, T/L.745.

⁴⁷ See T/PET.5/618, T/L.747.

2. Appelle également l'attention des pétitionnaires sur le fait que le télégramme joint à l'annexe de la pétition, loin de réclamer une augmentation, reconnaissait que les salaires avaient été augmentés de 20 pour 100.

779ème séance,
18 avril 1957.

1701 (XIX). Pétition de la Fédération des employés du secteur privé du Cameroun (T/PET.5/603)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de la Fédération des employés du secteur privé du Cameroun, concernant le Cameroun sous administration française⁴⁶,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que:

a) Les relations de travail entre l'Administration et l'Union des syndicats confédérés du Cameroun sont satisfaisantes à l'heure actuelle;

b) La loi de 1881, qui concerne la liberté de réunion, exige une autorisation pour toute réunion sur la voie publique ou dans tout lieu privé d'où les orateurs peuvent être entendus de la voie publique.

779ème séance,
18 avril 1957.

1702 (XIX). Pétition de la direction du journal Femmes camerounaises (T/PET.5/618)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de la direction du journal *Femmes camerounaises*, concernant le Cameroun sous administration française⁴⁷,

1. Appelle l'attention de la pétitionnaire sur la déclaration du représentant spécial de l'Autorité administrante, d'où il ressort notamment que:

a) Il n'existe aucune discrimination raciale dans les maternités du Territoire;

b) La création de ces centres a beaucoup contribué à réduire le taux de la mortalité infantile dans le Territoire;

2. Note que l'Autorité administrante prend continuellement des mesures pour améliorer les conditions dans lesquelles les femmes autochtones qui bénéficient de l'assistance médicale gratuite sont soignées et traitées dans les maternités du Territoire.

782ème séance,
23 avril 1957.

1703 (XIX). Pétition du Conseil syndical des ports, docks et voies navigables du Cameroun (T/PET.5/679)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition du Conseil syndical des ports, docks et voies navigables du Came-

⁴⁶ Voir T/PET.5/603, T/OBS.5/84, T/L.745.

⁴⁷ Voir T/PET.5/618, T/L.747.